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Jelenlévők:  Borsiné Arató Éva elnök 
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Napirendi pontok: 

0. Szentmiklóssy Bertalan által feltett kérdések rövid áttekintése, összegző válasz adása 

– BAÉ 

1. Az elmúlt év történéseinek összefoglalása – BAÉ 

2. Az új jogosultságokkal kapcsolatos kérdések 

- vizsgakérdések átdolgozása és bővítése – NA és KG 

- állásfoglalás kidolgozása – BG, BAÉ  

- az „A” és „SZÉS13” jogosultságokkal, és SZKV-1.4 jogosultsággal végezhető 

tevékenységek 

3. Új tagozati ügyrend kidolgozása – KG, BAÉ 

4. Szakmai továbbképzések – KG 

- Egészségügyi Tagozattal közös továbbképzési nap – MM és KG 

- Az éves továbbképzési program kidolgozása – KG 

5. WEB oldal működtetésével kapcsolatos kérdések – NAB 

6. FAP – felkészülés egy lehetséges következő fordulón való pályázati anyag 

kidolgozására – MM 

7. Mérnök újság – cikkek megjelenítése az akusztika szakterületéről – BAÉ, MM 

8. Egyebek 

 

Rövid összefoglaló és határozatok jegyzéke: 

 

0. napirendi pont 

BAÉ üdvözli a megjelenteket. Az eredetileg tervezett napirendhez képest új, nulladik napirendi 

pontként Szentmiklóssy Bertalan hozzászólása következik. 

SzB a határérték és zavarás kérdésköréről beszél. Elmondja, hogy ez fontos kérdés, nem csak a 

környezetvédelem, hanem az épületakusztika területén is. Sajnálatos módon kialakult egy alá-fölé 

rendelt viszony (szakértő, határérték vs. igazságügyi szakértő, illetve bíró és birtokháborítás), ami 

egyrészt a szakmánk létét kérdőjelezi meg, másrészt szembemegy a jogalkotó szándékával. A kialakult 

gyakorlat jól összefoglalható: "Minek nekem szakértő, tervező, ha van egy jó ügyvédem." 

SzB véleménye szerint minden bírósági ítélet súlyos sérelem a szakma ellen. 

 

BAÉ elmondja, hogy ezzel kapcsolatban SzB már korábban is felvette a kapcsolatot a Tagozattal. A 

2019. november 29-i elnökségi ülésen az elnökség szakértői bizottság felállítása mellett döntött. 

Ezután nem sokkal a kifogásolt szabályozás felülvizsgálatára és átdolgozására a Hermann Ottó 



Intézetben alakult munkacsoport, ahol a Kamara is képviseli magát. Újabb munkacsoport felállítását 

nem látja szükségesnek. 

 

1/2023(II.8.) elnökségi határozat:  

A Szentmiklóssy Bertalan által felvetett, jogszabályokat érintő problémákkal kapcsolatban a Hermann 

Ottó Intézet vezetésével alakult munkacsoport, mely munkájában a Tagozat képviselői is részt vesznek. 

A felvetéssel kapcsolatban további, a HOI munkacsoportjával párhuzamosan működő munkacsoport 

létrehozását az elnökség nem támogatja, az üggyel kapcsolatban további kamarai intézkedés nem 

szükséges.  

 

 

1. napirendi pont: Elmúlt év összefoglalása 

BAÉ összefoglalja az elmúlt évben történteket. A 2022-es év legfontosabb eseménye az új 

jogosultságok megjelenése, és az ezzel kapcsolatos feladatok (vizsgakérdések összeállítása) voltak. 

Ezzel még a 2. napirendi pontban foglalkozunk. Ugyanígy az ezek átgondolása, frissítése is ide tartozik. 

Kiemelendő még a tavalyi első határozat: mindent megteszünk a tagozati létszám növelése érdekében. 

 

 

2. napirendi pont: Az új jogosultságokkal kapcsolatos kérdések 

Az új szakértői jogosultságokhoz tartozó, gépészeti zajvédelmi vizsgakérdés-készletet KG átnézte, 

átdolgozta és frissítette. JG és BAÉ ezeket átnézte, rövidesen készen áll az új kérdésbank. 

A terem- és épületakusztikai kérdéskészlet egyelőre nem bővült, BAÉ a vizsgához adott, felkészülést 

segítő kérdések bővítését kéri, a feladatot NAB vállalja. 

A gépészeti témakörhöz KG állított össze bőséges és részletes segédanyagot. Ennek lektorálását több 

tag végzi, fejezetek szerinti osztásban. A szétosztást és lektorálást KG szervezi. A segédanyag 

szétosztásának határideje: 2023.02.15. 

A lektorálás határideje: 2023.03.31. 

BG nekiállt az adott jogosultságokkal ellátható tevékenységek összerendezéséhez. Elsősorban a 

"tervező" és "szakértő" közötti különbséget kereste. A tevékenységeket szabályozó két rendeletben ez 

nincs definiálva ez. A munkát BG folytatja, következő elnökségi ülésre javaslatot készít elő a 

jogosultságokkal ellátható tevékenységekkel kapcsolatos állásfoglaláshoz. 

BAÉ elmondja, hogy az új szakértői jogosultságok megjelenésével a korábban kiadott A-ÉP tanúsítvány 

érvényét veszti, ezért a tanúsítványt vissza kell vonnunk. 

NAB kifejti, hogy a korábbi SZÉS4 és G-ÉF jogosultságok is átalakultak, az akusztikai témakörök 

kikerültek belőle, így az A-ÉP tanúsítvány már nem is értelmezhető, visszavonása mindenképpen 

szükséges. 

 

2/2023(II.8.) elnökségi határozat:  

Az új jogosultságokhoz tartozó vizsgakérdések és segédanyag frissítését KG és NAB vezetésével a 

tagozat 2023 márciusának végéig elvégzi.  

 

3/2023(II.8.) elnökségi határozat:  

A Tagozat a korábban kiadott A-ÉP tanúsítványt a 2022. április 1-jei jogszabályváltozás 

következményeként visszavonja. A kiadott A-ÉP tanúsítvánnyal rendelkezők, egyedi elbírálás alapján a 

területi kamarákkal egyeztetve az új A és SZÉS13 jogosultságokat megkapják. 

 

 

3. napirendi pont: Új tagozati ügyrend kidolgozása 

KG vállalta az MMK által kiküldött sablon szerinti új ügyrend kidolgozását. 

Határidő: 2023. március 14. 



4. napirendi pont: Szakmai továbbképzések 

KG elmondja, hogy a 2022. évi továbbképzésekben két külsős program (OPAKFI Akusztika Nap és 

Interton Egyetem) és egy kamarai továbbképzési nap volt. 

Várhatóan a 2023. évi Akusztikai Nap ismét elfogadott továbbképzés lesz. 

Emellett szerveződik egy nemzetközi, másfél napos Autóipari akusztikai szimpózium. Októberben, 200 

EUR/fő részvételi díjjal. A szervezésben több egyetemi tanszék is részt vesz. 

Egy közös továbbképzési napot szervezünk az Egészségügyi Műszaki Tagozattal. Koscsó Gábor felveszi 

a kapcsolatot az EüM elnökével, Pólya Endrével. A szakmai programot közösen állítjuk össze. A program 

összeállításában Márkus Miklós segít. 

 

4/2023(II.8.) elnökségi határozat:  

Az elnökség támogatja az Autóipari akusztikai szimpóziumot, valamint támogatja ennek elfogadtatását 

kötelező szakmai továbbképzésként. 

 

 

5. napirendi pont: Weboldal működésével kapcsolatos feladatok 

Elkezdődött az új weboldal összeállítása és feltöltése anyagokkal. A munkát továbbra is NAB végzi. 

NAB kéri a hírek, érdekességek megküldését, a weboldal állandó, friss tartalommal ellátása érdekében. 

A szabványok, jogszabályok jegyzékének karbantartása nagyjából folyamatos, a jegyzék használati 

értékét több tagtársunk méltatta. Ezt a munkát folytatni kell. 

 

5/2023(II.8.) elnökségi határozat:  

A szabványok és jogszabály figyelésére továbbra is dr. Szakács Györgyöt kéri fel a Tagozat.  

Az anyagi támogatást az MMK által biztosított tagozati költségvetés alapján határozza meg az Elnökség. 

 

 

6. napirendi pont: FAP pályázatok 

A FAP pályázat következő fordulójában – ha meghirdeti az MMK- az Autóipari Szimpózium 

támogatására adunk be pályázatot. Intézi: BAÉ 

 

 

7. napirendi pont: Mérnökújság 

Az Akusztikai Tagozat tagjai számtalan érdekes mérnöki feladat megoldásában működnek közre, 

ezekről érdemes lenne a több cikket megjelentetni a Mérnök újságban. 

Koscsó Gábor – gépészeti zaj- és rezgéscsökkentés témában 

Márkus Miklós – munkahelyi, ipari zajcsökkentés témában – több cikket 

Borsiné Arató Éva – A legendás 6-os stúdióról 

 

 

8. napirendi pont: Egyebek. 

Nincs hozzászólás. A következő elnökségi ülés tervezett időpontja: 2023. május.  

 

 

Lejegyezte: Nagy Attila alelnök 


